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Beantwoording schriftelijke vragen S-549 
PvdA BOB over meewerken aan verzoeken 
om informatie van journalisten

E. Haanraadts 14 0481

Geachte fracties van BOB en PvdA en overige leden van de gemeenteraad, 

Op 30 maart heeft u schriftelijke vragen gesteld over meewerken aan verzoeken om informatie van 
journalisten. Met deze brief beantwoorden wij uw vragen.

1. Is het college/de gemeente Overbetuwe door dagblad ‘De Gelderlander’ en het platform voor 
onderzoeksjournalistiek ‘Follow the Money’ benaderd voor het verstrekken van informatie over de besteding 
van (jeugd)zorggelden en/of zorgfraude?
Ja, zowel de Gelderlander als Follow the Money heeft ons de afgelopen tijd benaderd met diverse vragen 
over de besteding van jeugdzorggelden en zorgfraude.

2. Zo ja, heeft het college/de gemeente al dan niet volledig meegewerkt aan het
verzoek?
We hebben een aantal vragen uitgebreid en zorgvuldig beantwoord. Aan een data-onderzoek van FTM over 
de besteding van zorggelden hebben we uiteindelijk, na afweging, niet meegewerkt. 

3. Zo nee, om welke redenen heeft het college/de gemeente niet volledig meegewerkt aan het verzoek?
Op 26 mei 2020 heeft Follow the Money wethouder Rob Engels benaderd met de vraag of de gemeente 
mee wilde werken aan data-onderzoek naar de tekorten in jeugdzorg en data met hen wil delen. Het ging om 
zeer uitgebreide gegevensuitvraag, blijkens een door Follow the Money toegestuurd overzicht. 
Wethouder Engels heeft aangegeven hier graag aan mee te werken omdat het onderzoek zich ook richt op 
eventuele fraude. Ook heeft hij gezamenlijke deelname hieraan bepleit in het regionale 
portefeuillehoudersoverleg. Hij heeft de vraag begin juni aan het college voorgelegd met als uitkomst dat het 
college medewerking hieraan belangrijk vindt en dat we onze medewerking hieraan zouden moeten 
verlenen. Onderzoeksjournalistiek zoals FTM die bedrijft, kan immers een belangrijke rol spelen in het 
streven om het Nederlandse zorgsysteem doelmatig en fraudebestendig te maken. Rob Engels heeft aan 
Follow the Money laten weten dat we wilden meewerken, en daarbij wel verzocht om de vragenlijst te 
vereenvoudigen. Die is daarop enigszins aangepast.

Rond deze tijd speelden er echter ook diverse andere zaken die de nodige inzet en capaciteit van de 
ambtelijke organisatie vroegen. Zo was bij de nieuwe zorgcontracteringsronde het streven om ongewenste 
zorgaanbieders al zoveel mogelijk aan de voorkant uit te sluiten. Onderdeel daarvan was een uitgebreide 
controle op de jaarrekeningen van zorgaanbieders. Daarnaast waren ambtenaren bezig met het inregelen 
van de continuïteitsbijdrage voor zorgaanbieders, om te voorkomen dat zorgaanbieders die door corona 
minder omzet hadden, in financiële problemen zouden komen. Verder deed zich de mogelijkheid voor om 
ons aan te melden voor een onderzoek door de VNG Visitatiecommissie Financiële Beheersbaarheid 
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Sociaal Domein. Deelname daaraan zou ons kunnen helpen om meer grip te krijgen op de toenemende 
aantallen en kosten voor Wmo en Jeugd. 

Vanwege de verwachte ambtelijke inzet van tijd en capaciteit is er bij het college op aangedrongen om een 
keuze te maken. De keuze is toen gemaakt om niet deel te nemen aan het onderzoek van Follow the 
Money. 

Nadien heeft Follow the Money nog verzocht om als alternatief alleen de data te verstrekken van aanbieders 
waar wij ons zorgen over maken. Hieraan hebben we geen medewerking verleend. We hebben ook aan 
Follow the Money toegelicht waarom niet: vanuit onze gezamenlijke inkooporganisatie (MGR Sociaal 
Domein Centraal Gelderland) liepen op dat moment verschillende onderzoeken naar aanbieders waar 
vraagtekens over bestonden. Het verstrekken van de gegevens van deze aanbieders aan de media terwijl 
de onderzoeken nog liepen, zou niet getuigen van behoorlijk bestuur. 
 
4. Is het college/de gemeente bereid om vanaf nu in beginsel wel volledig mee te werken aan verzoeken van 
journalisten voor het verstrekken van informatie (om op deze manier onder meer transparant te zijn over de 
besteding van (jeugd)zorggelden?
Het college wil in beginsel altijd meewerken aan verzoeken van journalisten voor het verstrekken van 
informatie, dat was zo en dat blijft zo. (Onderzoeks)journalistiek speelt  immers een belangrijke rol in de 
samenleving. 
Het kan echter voorkomen dat we keuzes moeten maken als het gaat om de inzet van tijd en capaciteit van 
onze ambtenaren. Ook kan het voorkomen dat het verstrekken van informatie aan de media in een bepaalde 
situatie niet toegestaan is, of dat het verstrekken van informatie niet in het belang is van een onderzoek. Dat 
is een afweging die we altijd zorgvuldig maken. 

Hoogachtend,

burgemeester en wethouders,
de gemeentesecretaris,

P.J.E. Breukers

de burgemeester, 

R.P. Hoytink-Roubos 


